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POSLANIeK0 PITANJE

upuoeno ministru odbrane prof.dr. Milici Pejanovio

Javnost uodava da se yea nekoliko mjeseci vodi pojadana kampanja, oak do
euforije, o potrebi pristupanja One Gore NATO-u. Interesuje me Va ge migljenje da

je u redu da se ta kampanja pojaeano vodi nakon odgovarajueih odluka organa
DPS-a, partije elje ste i Vi 'elan? Da li u toj kampanji prepoznajete zloupotrebu
drlavnih resursa u partijske swhe kada se zna da je veei broj gradana protiv ulaska
Cite Gore u NATO nego gto je onih gradana koji prihvataju da Cma Gora ude u
NATO? Da li ova kampanja kada jos nema poziva Crnoj Gori za olanstvo u NATO
ustvari znaei da DPS kao glavna stranka u Vladi prikriva svoju odgovornost za
svoje probleme kao to je KAP i therm, odnosno da ii antievropski dio Vlade i
DPS-a kampanjom za NATO prilcriva ovu svoju opredijeljenost? Postoji ii puno
islcreno jedinstvo i za EU i NATO, a posebno za realizaciju problema iz poglavlja
23. i 24. u dijelu borbe protiv organizovanog lcriminala i korupcije? Da li su
danagnji stavovi premijera na petnaestogodignjicu NATO-a na SRI u saglasnosti sa
onim to je on tada zastupao na whovnom savjetu SRJ?

Odgovor trailm i u pisanoj formi.

Podgorica, 25.03.2014.god.

Poslanik,

Pre ag Bulatovie
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SKUPtTINA GRNE GORE
-gospodin Ranko Krivokapie, predsjednik Skupitine-

PODGORICA

Dostavljamo odgovor na poslaniOko pitanje poslanika Predraga Bulatovita, koje
nam je dostavljeno aktom SkupStine Crne Gore broj 00-61-2/14-21 od 25.3.2014.
godine.

S poStovanjem,

MINISTAR



Poslanik Predrag Bulatovid, postavio je ministru odbrane sljedede poslanieko pitanje:

»Javnost uodava da se yea nekoliko mjeseci vodi pojaaana kampanja, oak do euforije, o
potrebi pristupanja Crne Gore NATO-u. Interesuje me VaSe miSljenje da Ii je u redu da
se ta kampanja pojaaano vodi nakon odgovarajudh odluka organa DPS-a, partije ëiji ste
i Vi elan? Da Ii u toj kampanji prepoznajete zloupotrebu driavnih resursa u partijske
svrhe kada se zna da je ved broj gradana protiv ulaska Crne Gore u NATO nego to je
onih gradana koji prihvataju da Crna Gora ude u NATO? Da Ii ova kampanja kada jos
nema poziva Crnoj Gori za Olanstvo u NATO ustvari znaai da DPS kao glavna stranka u
Vladi prikriva svoju odgovornost za svoje probleme kao Sto je KAP i show odnosno da
Ii antievropski dio Vlade i DPS-a kampanjom za NATO prikriva ovu svoju
opredijeljenost? Postoji Ii puno iskreno jedinstvo i za EU i NATO, a posebno za
realizaciju problema iz poglavlja 23. i 24. u dijelu borbe protiv organizovanog kriminala i
korupcije? Da Ii su danatriji stavovi premijera na petnaestogodianjicu NATO-a na SRJ u
saglasnosti sa onim Sto je on tada zastupao na vrhovnom savjetu SRJ?«

U vezi sa postavljenim pitanjem, ministar odbrane daje sljeded

ODGOVOR

Prvo, moram da primijetim da je postavljeno vie pitanja, koja su vise iskaz
odredenih politiekih stavova, nego'SW su pitanja sama po sebi. Naravno, poStujem
interesovanje poslanika i zato ou pokuSati da odgovorim, odnosno komentaritem,
iznesene stavove.

Prije svega, kad su u pitanju konkretne aktivnosti o kojima se govori u samom pitanju,
ne mogu se saglasiti sa konstatacijom o tome da se vodi «kampanja» o pristupanju
Crne Gore NATO Alijansi. U pitanju su aktivnosti osmiSljene na naOin da se ostvari
informisanje gradana o ulozi NATO-a i razlozima zatto Crna Gora treba da bude
danica. Pri tome, informisanje realizujemo putem otvorenog dijaloga sa gradanima, uz
razmjenu argumenata za i protiv ideje da Crna Gora postane alanica ove medjunarodne
organizacije.

Upravo je dijalog kljuona rijeo u svim aktivnostima ove vrste, koje inaoe karakteriSe vrlo
kvalitetna razmjena stavova o tome na koji naOin alanstvo u NATO Alijansi mo2e
doprinijeti ostvarivanju strateSkih ciljeva daljeg razvoja Crne Gore. Posebno telim da
istaknem da u tim razgovorima nema nikakve euforije i da nije cilj idealizovanje
Sjevernoatlantskog saveza, yea se razgovara otvoreno, uz uvjerenje da je alanstvo,
prije svega, bezbjednosni, a zatim i ekonomski i svaki drugi interes Crne Gore.

Mislim, takode, da je polititki cjelishodno i prihvatljivo da je partija koja dominantno
participira u Vladi na osnovu legitimiteta dobijenog od gradana na izborima, a Vlada je



dominantno odgovorna za realizaciju dr2avne politike, aktivno ukljueena u proces
evroatlantskih integracija. S druge strane, u aktuelni javni dijalog u vezi sa NATO
Olanstvom, §to se tiee tribina, medijskih nastupa i drugih oblika anga2mana, ukljueene
su i druge politieke stranke, neke koje podr2avaju, all i neke koje ne prihvataju
elanstvo u NATO-u. U svakom sluaaju, pokazuje se da je bolje informisanje bibo
neophodno i da vet daje znaaajne rezultate kad je u pitanju eliminisanje brojnih
predrasuda i namjerno plasiranih dezinformacija iii nedostatak pravih informacija.

Naravno da su aktivnosti ove vrste pojaaane poslednjih mjeseci, i to kao posljedica
einjenice da se u septembru odr2ava samit NATO-a, kada se oaekuje va2na odluka
za Crnu Goru. U tom kontekstu, sva ministarstva Vlade su posvetena ispunjavanju
obaveza iz Akcionog plana za alanstvo, uz puno jedinstvo i koordinaciju na svim
nivoima.

Mislim da je korisno i da se svi podsjetimo da se Crna Gora nije opredijelila ni za EU, ni
za NATO sada, ove godine, ovih mjeseci, kada vodimo intenzivan dijalog u vezi sa
NATO elanstvom. To je jasno opredjeljenje vet gotovo vie od deset godina.
Polazed od rezultata izbora i sastava Parlamenta, sasvim je jasno i da postoji
vetinska politieka podrtka kad su u pitanju i EU i NATO integracije. Pri tome, ne
treba zanemariti einjenicu da je rijea o procesima koji su suMinski komplementarni.
Podsjetiou na primjer da je jedna od va2nih oblasti u okviru MAP procesa upravo
jaaanje vladavine prava, to direktno korespondira sa procesom koji se realizuje u
okviru EU pregovaraokih poglavlja 23. i 24. I da smo, zahvaljujuai upravo reformama
koje se implementiraju u skladu sa EU agendom, u prilici da pokaZemo napredak u tom
segmentu i kad je prihvatanje standarda krucijalnih za alanstvo u NATO u pitanju.

Na kraju, Vlada Crne Gore Ce nastaviti da maksimalno otvoreno vodi dijaIog sa
gradjanima i u narednim mjesecima. Naravno da je naS'e oeekivanje da Ca to dovesti do
boljeg razumijevanja razloga koji opredijeljuju pozitivan odnos prema elanstvu u NATO
Alijansi, §to ee biti i potvrdjeno veeinskom podr'Skom gradjana tom strateS"kom cilju. U
torn kontekstu, nema nikakve dileme da veta involviranost poslanika i Parlamenta mo'te
samo da doprinese stvaranju konstruktivne atmosfere u kojoj oe se donositi najbolje
odluke za buduenost svih gradjana Crne Gore.
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